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 על פני האדמה / שלום חנוך

 הצמח הוא הזרע הוא הצמח

 שצומח עם הזמן

 והאדם הוא ילד הוא אדם

 מתפתח עם הזמן
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 שבנית עם הזמן

 הנצח הוא הרגע הוא הנצח

 שהספקת עם הזמן

 

 ותגיד זמן, והזמן עובר

 אם זה כאן או במקום אחר

 ועוד עלה, עוד עלה נושר
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 שלא פסקת עם הזמן
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 שגילית עם הזמן
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 החיתפ רוט
 סוף והתחלה. 

החופש הגדול מסתיים ושנת הלימודים עוד רגע נכנסת )במידה שלא יכריזו על שביתה(. 
וגם מזג האויר מראה סימנים של עונות שהולכות ומשתנות. מעיון בעלוני אפיקים 

הישנים, מצאתי אינספור רשימות של שמואל לולב ז"ל, שהקפיד לכתוב על הטבע הסובב 
אותנו, על עונות השנה, על הצמחייה ועל בעלי החיים בסביבתנו. אמנם הרשימות מלפני 

 עשרות שנים, אבל הטבע נשאר אותו הטבע, ואולי יש בזה מידה של נחמה.

 :0691וכך כתב באוגוסט 
 חם בקיץ / האדם ועונות השנה

צמחה וחייתה, ריחה וצבעה, צלילה והגותה. האדם  -הוא קיצבן הטבעי של עונות השנה. עונה עונה  -מקצב החיים 
ובכך הרע לעצמו ורידד את חייו  -המודרני הפקיע את עצמו במידה רבה מקשר ותלות במהלכן הטבעי של העונות 

 הנפשיים.
חייו נעשים במידה רבה חלק   -הנטוע בנוף מכורתו, המכירו וחי אותו בכל גילוייו או נעתק לנופים זרים לו  -אדם 

 אורגני מחיי היקום, והיקום חי בקרבו.
ניסיתי לרכז "חתכים" בעונות השנה מבחינת קליטתם ע"י החושים האנושיים והשתקפותם הפנימית. ניסיוני 

מבוסס על נופה של בקעת כנרות, המוכר לי והקרוב לליבי. רשמי בקעת כנרות הם במידה רבה רשמים מיוחדים 
 לנוף זה ומהווים בוודאי שלמות אחת.

 -הקיץ 
עונת היציבות הממושכת. השמש גבוהה. שעות האור מרובות ומרובות גם שעות החום המייגע, בייחוד אחה"צ, עת 

ים מרעננת בהרים. היא גולשת אל העמק כשהיא מחוממת, מגעה לוהט. -יורדת מן המערב הרוח, שהיתה רוח
השמיים בהירים וחיוורים בתכלתם הרחוקה, אך לפעמים מתכסים ענני רום גבוהים. העמק לוהט ככיבשן תחת 

וכן זה שנהנה משפעת  -למחייתו או להנאתו  -שמיכת יובש וחום. הצומח הירוק, החי, הוא רק זה שהאדם מטפחו 
מוריק בשלחו שורשיו למעמקים -המים בגדות נחלים, בריכות ומי תהום גבוהים. ינבוט השדה הקוצני מאפיר

 הגלגל.-רבים. במישורים מתגלגלת ברוח עכובית
הצהוב המיובש. יש מדרונות שהשחירו משריפות הפורצות בקוצים. בלילות מהבהב אז  -הצבע השליט בנוף הטבעי 

 ריח הפיח השרוף. -אורן אדום במזרח ובמערב. ריחן 
מה במרחב -אדם, המעלה מבטו בשעות החום לשמיים, מצפה לפגוש את דמויות הרחמים הדואים תוך קנאת

אופקם הגדול. הציפורים מסמלות העונה: הרחם, התור, הכחל, השרקרק, החמריה. הקולות: תרתור התור, ציוץ 
 העפרוני, שריקת השרקרק.

נמלים גדולות מכונפות,  -זבליות וזכרי הכידנים -מרפסות בערבים מושכים חרקים רבים. חיפושיות-המעלים אור
נופלים על רצפת המרפסת בחבטה מאיימת. חרקים קטנים יותר, עשים למיניהם, שעל הקיר המואר, מהווים שדה

 צייד לגמלי שלמה ולשממיות השקופות כמעט ודבוקות לקיר בכריות אצבעותיהן.-
החגבים "מזמרים" בימים וקול התור  -מן השדות עולה אז צרצורם של הצרצרים, הרקע הקולי של לילות קיץ 

 הופך למטרד.
 המשכים קום בסופה של אשמורת שלישית מספיק לחוש את הרוח הקלה, הנושבת אל הכנרת לפני זריחת השמש.

האדם נאבק על דמותו האנושית ומשתדל שלא להיכנע לחום. איש האדמה מיוזע ושזוף מכסה ראשו ומצל על פניו. 
השמש איננה רצויה. אנשים מחפשים את הצל ושואפים לטבול גופם 

השחייה גופות שזופים -במים. בשעות הפנאי רוחשות הכנרת או בריכות
של ילדים לרוב וגם בוגרים. מגע המים והרוח מצנן את עור הגוף 

המלוהט. מתעניינים במידות החום. מחפשים מנוחה ונופש. יום העמל 
מייגע וממושך. משכימים קום כדי לנצל את השעות הרעננות שלפני 

הוא הקובע את סיכויי המנוחה הלילית:  -הארוחה הראשונה. הערב 
 קיץ מעיק?-לילה שלווה, או ישרור, חלילה, חום ליל-האם תבוא צינת

 -להחזיק מעמד פיסי. ושל האדם  -המשימה הכללית של הצומח והחי 
 גם רוחני.

מחזור החיים השנתי הפעיל נשלם והולך. בחד גווניותם של הימים 
 הארוכים צפונה ציפיית ההתחדשות, תוך ידיעה ודאית כי בוא תבוא. 

 על כן חוויית העונה המשולשת היא: החזקת מעמד, ציפייה, תקווה.
 

 שנת לימודים פורייה ומהנה לתלמידים ולצוותי ההוראה.
 מאיה
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 הספד בית אפיקים
 במותו. 28היום אנו מביאים למנוחת עולמים את חברנו, שאולי תירוש בן 

 , בנם של דבורה )דורקה( ויוסף תירוש.0690-שאולי נולד באפיקים ב
. היא נפגשה עם יוסף כשיצאה לעזרת הקיבוץ הצעיר 0611-דורקה מראשוני קיבוץ אפיקים התקבלה לחברות ב

 .69, יוסף האריך ימים ונפטר בגיל 29בגיל  0661-. דורקה נפטרה ב0611-מחניים, הם נישאו ועברו לאפיקים ב

בצבא שאולי שירת בשיריון, באחד מימי המילואים פגש בבסיס את החיילת רוני שטיינר מגינוסר וכך התחיל סיפור 
 אהבה שנמשך עד יומו האחרון.

רוני ושאולי נישאו ועברו לשנה לקיבוצה, לגינוסר. שאולי, שאפיקים זה חלק מהד.נ.א. שלו, מעולם לא רצה  0699-ב
 לעזוב, לכן גם כשגר בגינוסר המשיך יום יום לעבוד באפיקים. 

 אחרי שנה רוני ושאולי בחרו להקים את ביתם באפיקים, כאן נולדו הילדים סמדר, תמיר, שירלי ולירון.
 נבחר לוועדה המרכזית )מושג שאיננו(, באותה שנה נבחר גם לוועדת כוח אדם )ועדה שהייתה ואיננה( 0619-ב
 נבחר לוועדת תכנון 8119-ב
 המסגרת שקדמה לוועד ההנהלה של היום נבחר למועצת הקיבוץ, 8101-ב

 שאולי למד חשמל והיה חשמלאי בכיר.
 לאורך השנים יצא לקורסים והשתלמויות להתמקצע ולתת את השירות הכי טוב שהוא יכול לקהילת אפיקים.

 שנה היה החשמלאי של קלת 81מעל 
 שאולי איש החשמל של אפיקים היה האחראי הראשי בתחום עשרות שנים.

בתיק שלו בארכיון ניתן למצוא מכתבי תודה של חברים ותושבים על טיפול במעברי דירות, סיוע בשיפוצים, פתיחת 
עסק של חברים ובנוסף עזר וסייע באירועים שונים במשק. לאורך השנים היה אחראי, בהתנדבות, על ההגברה 

 באירועים ובחגים במשק.
, גם שעות נוספות אם היה צריך,  21שאולי היה איש שקט שנתן עבודה מקצועית ללא תחליף, הוא עבד גם אחרי גיל 

 תמיד טיפל במסירות ובהשקעה בכל משבר בחצר או אצל חבר.

בשלוש השנים האחרונות התמודד עם מחלת הסרטן והתחושה הייתה שהוא ניצח את המחלה הארורה, המחלה 
לא עצרה אותו מלהמשיך ולעבוד ולהסתובב בחצר המשק אבל בימים האחרונים חלה הרעה במצבו והוא אושפז 

 בבית חולים, משפחתו הייתה לצידו כל הזמן, עטפה אותו במסירות ואהבה.
 שעות לפני מותו עוד היה צלול ותקשר עם בני המשפחה ואף זכה להיפרד מכולם. 1עד 

 לאוגוסט נדם ליבו. 89ביום חמישי 
 שנים היה שאולי חבר קיבוץ אפיקים. 99

שנים, עם הילדים סמדר, תמיר, שירלי ולירון, הכלות והחתנים,  96כל הזמן אשתו, שהיו נשואים  -עם רוני היקרה 
 הנכדים, האח דודו, האחיות חוה ועדה, המשפחה, החברים אבל בית אפיקים על מותו של שאולי.

 יהי זכרו ברוך ותהא נשמתו צרורה בצרור חיינו.
 

 כתבה: עידן הלמן

 קיבוץ אפיקים אבל על מותו של חברנו
 

 ל"שאול תירוש ז
 

 ומשתתף בצערם של רוני, 
סמדר, תמיר, שירלי, לירון, בנות ובני הזוג, 

 הנכדים, בני המשפחה והחברים

 יהי זכרו ברוך
 דברים שנשאו על קברו
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 אבא שלנו לא איש של מילים, הוא שותק הרבה ומדבר מעט
 ומעשיו מעידים עליו יותר מאלף מילים.

אבא שלנו לא איש של מילים, הוא ישר כסרגל, מחויב ומסור ויעיד כל מי שעבד איתו שליד הערך חריצות במילון 
 אפשר לכתוב שאול תירוש.

 העבודה היא חלק חשוב ומשמעותי בחייו והחשמליה היא כבר מזמן הבית השני או הראשון אפילו.

 אבא שלנו לא איש של מילים, הוא לא כותב לעלון הקיבוץ ולא נואם באספה
אבל חייו שזורים במקום הזה, הוא אוהב את אפיקים ומקדיש את חייו לעשיה ועבודה אינסופית לטובת הקיבוץ 

 וחבריו.

 אבא שלנו לא איש של מילים, לנו הילדים הוא אף פעם לא אמר הרבה,
 אנחנו פשוט ידענו. -הוא לא היה צריך 

 ידענו שהוא יעשה את הכל עבורנו בהתמסרות שקטה, בלי לקטר, להתלונן או להגיד שקשה. 
 מעשיו תמיד מדברים במקומו.

אבא שלנו לא איש של מילים אבל בליל סערה יצא רכוב על אופניו להביא ללירון את הפיג'מה הכתומה מגן 
 הילדים, פשוט כי זה מה שרצתה.

 כשלמדתי בירושלים היה מגיע בכל שבוע עם ארגז של ירקות, כדי שחס וחלילה לא אהיה רעבה.

 –אבא שלנו לא איש של מילים אבל הוא תמיד יבוא לעזרתנו ברגע שהכי צריך 
לצפות את שמיכת החורף בלילה הראשון שלי בפרבר, לעזור במעבר דירה, בתיקון החשמל )איך לא?( או בהסעת 

 הנכדים לחוגים.

אבא שלנו לא איש של מילים אבל יעידו כל נכדיו באיזו התמסרות הוא דואג להם, מסיע אותם לטיולי לילה 
 בקלנועית, מספר בדיחות קרש שכולם נקרעים מהן וכמה סבלנות יש לו לכל אחד ואחד מהם.

 נתן לי הוראות מדויקות לטיפול באימא -אבא שלנו לא היה איש של מילים אבל ברגעיו האחרונים עוד דאג לכולם 
 והצליח בכוחות אחרונים להגיד בטלפון "אני אוהב אותך" לנכדיו הצעירים.

 בכבוד, אצילות נפש והוקרת תודה  -אבא שלנו עזב את העולם בדיוק כפי שחי בו 
 מוקף בבני משפחתו ועטוף באהבה. 

 נוח בשלום על משכבך אבא יפה ואהוב שלנו.

 ל"שאחלת ריחשתז
14.5.1.51-45.2.4.42 
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 דברים לזכרו של שאול תירוש ז"ל

 החבר שלנו שאול היה איש משפחה והשאיר אחריו אישה, שלוש בנות, בן, נכדים ונכדות לרוב.
 החבר שלנו שאול היה שנים רבות חשמלאי בקלת ועוד עשרות שנים החשמלאי של הקיבוץ.

 שנה.  28לכאורה שני משפטים שמסכמים חייו של אדם שחי ביננו 
 נכון ולא נכון. התמונה הגדולה נמצאת בפרטים הרבים הנוספים.

החבר שלנו שאול היה יותר מכל משרת נאמן של החברה בה הוא חי. בנוסף לעבודתו הרשמית בתחום החשמל לקח 
 על עצמו מטלות רבות לשירות חברי הקיבוץ ותושביו.

החבר שלנו שאול היה הרוח החיה של חוג השיט באפיקים במשך עשרות שנים. הטיפול בסירות, אחזקת המנועים 
רישיונות לסירות ולמשיטים. ארגון גיוסים למימון החוג בקטיף אשכוליות, בניקוי מטעי בננות, בחיבור קילוף 

ופירוק המייבש בקלת, בהנחת קו חשמל חדש לאולם המופעים, בהקמת גדר סביב הבריכה ועוד. וכמובן לוודא שכל 
 שבת בין חודש מאי לסוף אוקטובר ירדו הסירות לכינרת להנאת חברי חוג השייט ומשפחותיהם.

החבר שלנו שאול עשה ככל יכולתו בתקופת הטלוויזיה של טרום הכבלים, שתושבי אפיקים ייהנו ממירב שידורי 
הטלוויזיה ששודרו במרחב המזרח התיכון. צלחות האנטנות, שחלקן עדיין נמצאות בסמוך למבנה הסילו, מעידות 

 בשתיקתן על פועלו זה.

החבר שלנו שאול היה מיוזמי, ראשוני, מקימי ומשתתפי חוג הצלילה, שפעל באפיקים מספר שנים. חלק מהציוד 
 הישן של החוג התגלה לאחרונה כשניקו את מרתף בית הטבע.

שנה, שזיהו את הצורך  11-החבר שלנו שאול היה בין שלושת הראשונים בקיבוץ, השניים האחרים צעירים ממנו ב
העתידי של תקשורת אינטרנט בקיבוץ. ללא היסוס וספקות לקח על עצמו, עם צוות החשמליה, להקים מערכת 

 הכניס באפיקים שימוש חלקי בסיבים אופטיים.  8118תקשורת חדשה זו, יש מאין. כבר בשנת 

ובשנים האחרונות הקדיש משאבי זמן  GISהחבר שלנו שאול הכיר והוקיר את חשיבות המפות החדשות מבוססות 
לא מעטים לעבור ברחבי הקיבוץ עם מאתרי קווי חשמל ומודדים בכדי לאמת את מיקומו ועומקו של כל קו חשמל 

 בשטח הקיבוץ.

החבר שלנו שאול הבין מצוין את היתרונות למערכת החשמל ולקיבוץ בהקמת חברת החשמל הפנימית. בין השנים 
הקדיש אלפי שעות למילוי כל הפרטים שנדרשו ע"י רשות החשמל וחברת החשמל, ואלו היו רבים  8109-ל 8101

מספור. כל הגופים שמולם פעל, רשות החשמל, חברת החשמל, ברית פיקוח, מעגן פרויקטים היו בדעה אחת, אין 
באף קיבוץ סדר ותיעוד כמו שיש בתיקיות ובמחשבי החשמליה באפיקים. העובדה שהיה  קפדן, דייקן ופריק של 

תיעוד לאורך כל שנות עבודתו הייתה לו לעזר רב, כשנדרש לכל החומר הזה בעת הקמת חברת "אורות חשמל 
 אפיקים".

החבר שלנו שאול חשב על מענים לצרכים עתידיים של הקיבוץ שנים רבות לפני שצורך זה או אחר התעורר. יתרה 
מכך, בראייתו זו הכין תוכניות עבודה מפורטות לשנים קדימה. בשנים האחרונות ראה איך חלק גדול מתוכניותיו 
קורם עור וגידים ומתממש לנגד עיניו. הורדת כבלי החשמל לתת קרקע, החלפת המונים הישנים בחדשים, שדרוג 

 מרכזיות החשמל ועוד. 

מעטים יודעים שתכנון החשמל בשכונת גן בית באפיקים היה בזמנו המתקדם ביותר בתנועה הקיבוצית. לכל בית 
מגיע מספיק חשמל בשביל טעינת מכוניות, בבתים עצמם יש הכנה לשקע חיצוני ייעודי לעמדת טעינה. קווי חשמל 

נוספים מגיעים לשני מגרשי החנייה הסמוכים שיאפשרו בעתיד הקמת עשרות עמדות טעינה נוספות. וכל זה, יש 
 שנים, כשהדיבור על מכוניות חשמליות בארץ היה עדיין בחיתוליו. 01לזכור, תוכנן לפני כמעט 

החבר שלנו שאול, היה איש צנוע, ביישן ונחבא אל הכלים. עשייתו הרבה לא נועדה לפרסום ותהילה אלא לטובת 
 הקיבוץ וחבריו בלבד.

העשייה מלאה את ליבו, הערכה הרבה שקיבל מאנשים סביבו שידעו והוקירו את פועלו, הייתה מבחינתו מספקת 
 בהחלט.

החבר שלנו שאול הלך לעולמו במחשבה שעשה את המיטב לרגע שלא יהיה עוד ביננו, וכל החומר הנדרש למלא את 
 חסרונו נמצא בתיקי הקרטון ובתיקיות שבמחשב. 

 אין טעות גדולה מזו. 
החבר שלנו שאול העריך בחסר את נוכחותו ביננו. לנו, חבריו לעבודה בבינוי ותשתיות, ולבטח למשפחתו, נפער בור 

 גדול עם לכתו מאתנו.
 

 מוטי קומרוב
 

 של שאול. 21-מבוסס על ברכה לרגל יום הולדתו ה
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 4.42ת1-6משחלוןתמנכלתטמגזיתטעסקרת חצאח תוצרחןת
 חקלאות

תוצאות החציון מצביעות על עלייה בהכנסות ושיפור באיכות הפרי אל מול שנה קודמת אך מנגד עלייה  - בננות
 בהוצאות התפעול בעיקר בתשומות )דשן, הדברה, כ"א וכו(. 

 .8180ולחציון  8188מראות הן עמידה בתקציב והן שיפור ביחס לחציון  8181תוצאות חציון 

עלייה משמעותית בהכנסות לעומת התקציב ושנים קודמות עקב שיפור באיכות הפרי ועלייה בכמויות.  -שיווק 
בנוסף, צפוי חיסכון בעלויות עקב המעבר של חדרי ההבחלה לרוּבּד אשר אמור לבוא לידי ביטוי בחציון השני של 

 השנה.

עלייה בהכנסות ביחס לתקציב ולשנים קודמות עקב תנובת חלב גבוהה, אך מנגד העלייה במחירי המזון טרם  - רפת
-בממוצע יותר משנים קודמות אשר מגלמים בתוספת עלות של כ 113-התאזנה ובחציון האחרון הסתכמה זו בכ

 הוא לעמידה בתקציב. 8181אש"ח למזון. הצפי לשנת  911

ההכנסות בחציון היו בעיקר ממכירת אבקה להפרייה ופיצוי ביטוח עבור השריפה משנה קודמת. גדיד  - תמרים
הברהי מתחיל בימים אלו וצפוי להימשך כחודש. בחציון השני של השנה צפויות הכנסות ממכירת הפרי וממכירת 

 לולבים. 

 גידולי החיטה השאירו רווח נמוך במעט מהתקציב השנה ועונת האבטיח הסתיימה אף היא ברווח. - גד"ש

 .8181של  1-בזיתים, שקדים ואבוקדו צפויים להתחיל בקטיף ושיווק הפרי במהלך הרבעון ה - מטעים

החציון התאפיין בעלייה בהכנסות מפעילות החינוך, הקייטנות ומכירת גורים ומנגד עלייה בהוצאות  - כלבייה
 מעל התקציב.  113-בצורה טובה מאד וברווח של כ 8181 0המזון בשל עליות מחירים. הכלבייה סיימה את חציון 

 נדל"ן ופעילויות נוספות

בהוצאות המימון בשל  8חציון טוב של המכון אשר עומד בתקציב וזאת למרות עליית של כמעט פי  -מכון רישוי 
ומעל השנים  8181עליות הריבית המשק. המכון ממשיך בצמיחה יציבה וצפוי לסיים את השנה בעמידה בתקציב 

 הקודמות.

ברווח  8181 0מגזר המזון מוסיף ומשתפר בתוצאותיו ובאמצעות ניהול מוקפד ומדויק מסיים את חציון  -מגזר מזון 
 הנובע בעיקר מעלייה בכמות הסועדים וירידה בהוצאות המלאי.

מצביע על עמידה בתקציב והצפי  8181 0הענף מוסיף להיות עוגן יציב ומשמעותי בהכנסות הקיבוץ. חציון  -נדל"ן 
 הוא להמשך עמידה בתקציב גם בסוף השנה ובכך לסיים שנה נוספת בשיא לעומת השנים הקודמות. 

מיזמים חדשים נמצאים כעת בשלבי מו"מ )צמח תעבורה חברה להובלה, מתחם מסחרי בשותפות עם חברת דלק 
ומערכת סולארית קרקעית בבריכות הדגים(, צפויים להתממש בשנים הקרובות ולהגדיל את ההכנסות ולחזק את 

 יציבות התחום גם בעתיד. 

 רכב חשמלי

מכירות החברה לתקופה הרלוונטית עומדות מעל התוכנית ויש צפי לעמידה בתקציב בסוף השנה. החציון מצביע על 
עלייה במכירות הכלים לעומת שנה קודמת וירידה בעלויות שילוח שתורמים לגידול ברווחיות לעומת השנה 

 הקודמת. 
בחודשים הקרובים תמשיך החברה לקדם שיווק של מוצרים נלווים )סקוטר מתקפל, כסאות גלגלים ועוד( בשווקים 

 בחו"ל והתחזית היא שהשנה תסיים ברווח בהתאם לתקציב וגבוה בהרבה מהשנה הקודמת.

  אפימילק

הסתיים בקצב מכירות דומה לשנה קודמת. ישנה עלייה במכירות באירופה ביחס לחציון  8181החציון הראשון של 
 הקודם ותגי צוואר נמכרים יותר מאשר בשנה הקודמת. 

מערכת רובוטית הותקנה זה מכבר ברפת דגניה א' ומערכות נוספות נמצאות בשלבי מו"מ שונים להתקנה ברפתות 
 בישראל ובאירופה. 

חודש אוגוסט היה חזק ביחס לשנים קודמות ובהנחה והחודשים הבאים ימשיכו בקצב זהה החברה שואפת לעמוד 
 ביעד התקציב שהציבה.

 

 בברכה,
 גל אולמן

 מנכ"ל נכסי אפיקים
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 פ)נ(רנ תט יבח 
, כאשר טקס ראש השנה תשפ"ד יהווה את יריית הפתיחה 011-השנה אנחנו פותחים את שנת ה

 וראש השנה תשפ"ה ינעל את השנה.
בכל חג ולנסות גם לחדש מסורות שנכחדו, כאשר  011-במשך השנה נשתדל להתייחס לשנת ה

 .011-מופע הלקראת ראש השנה הבא נפיק ביחד את 
 כמו כן, יש לכם שנה להתכונן לכנס מחזורים שיתקיים בראש השנה תשפ"ה.

 מידע נוסף יפורסם במהלך השנה.

 והחודש:

 ההכנות לראש השנה בעיצומן וגם על סוכות אנחנו כבר עובדים.
 צוות ראש השנה: גבי אסם, שני ניר פלג, דייזי מרום, קרן בהט, תֹם דומוביץ, גני אסם, נאווה פלד.

 בית הקפה: אורית רויטמן וענבל בן יצחק.
 צוות סוכות: הפרבר בעזרת משפחות קול, גלסמן ואברהם.

 תודה גדולה לצוותי החגים ולכל מי שמתנדב בחגי תשרי ובחגים שעוד יבואו!

 יתקיים באמפי  טקס ראש השנה -א' בתשרי תשפ"ד  02.9.61
 לאחר הטקס, הציבור מוזמן לדשא הזיתים לקפה, עוגה ושירים והופעה של "להקת הבית".

 בכדורמים ולאחריו פיקניק בבריכה, ג'אם וכיף. טורניר הבנים 61.9

 שנה למלחמת יום כיפור. 91במלאת  חנן וייסניפגש במועדון עינב לשמוע את סיפורו של  ערב יום כיפור 9..6

 נפגשים בדשא המערבי )ליד מועדון עינב( לטקס סוכות ושירה בציבור. ערב סוכות 69.9

 בגן הממשיכים.עפיפוניאדה  0.01

 

 שתהיה לנו שנה שמחה, רגועה ועם הרבה הרבה אהבה
 נורית גת פלס

 עוגות לבית קפה ראש השנה
לקראת ראש השנה, אנו פונים לאופים 

ולאופות לטובת בית הקפה הקהילתי 

 שיתקיים לאחר טקס ראש השנה. 
עוגות בתבנית  2אנו מבקשות להכין 

 אינגליש קייק.
 -מוזמנים להצטרף לקבוצת הווטסאפ 

 ההזמנה לקבוצה מפורסמת במקומי
 או לעדכן את אורית רויטמן וענבל בן יצחק.

גם בנות ובני אפיקים שיגיעו לחג מוזמנים 
 כמובן להביא עוגות.

 תודה
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 צחח תטרגחרתל כנחןתברט"סתטודשתשרחקםתבבקע תכניח תבר תזיע
 שלום לכולם,

בהמשך להחלטת אפיקים שלא להשאיר את ביה"ס אפיקי ירדן בשטחה, החלה המועצה בתכנון ביה"ס החדש 
 שיוקם בשטחי בקעת כנרות )לשעבר המוסד החינוכי בבית זרע(.

כחלק מהתכנון מתכנס בימים אלו צוות היגוי שמטרתו להעלות רעיונות, להגות ולדמיין כיצד יראה ביה"ס 
העתידי. להביא את נקודת המבט של קהילות הקיבוצים אל תוך שולחן התכנון של המועצה ולצייד את בעלי 

התפקידים ב"מידע מהשטח" )הקהילתי והפדגוגי( לגבי ציפיות, בקשות ואג'נדה חינוכית לאורה יפעל ויתוכנן 
 ביה"ס החדש.

תפקיד צוות ההיגוי הוא ללוות את בעלי התפקידים במועצה עד לשלב הגשת הפרוגרמה ויציאה למכרז מתכננים. 
 לאחר מכן תועבר האחריות לידיים של הגופים המבצעים )מועצה, משרד החינוך, אחרים(.

*חשוב להדגיש כי לצוות ההיגוי אין מנדט רשמי כלשהו ובעלי התפקידים במועצה אינם מחויבים לפעול לפי 
 המלצותיו. 

 עד כה התקיימו שלוש פגישות :

עסקנו במסגרת הפעילות של צוות ההיגוי, סדר התהליך של הקמת בית הספר ומתכונת הפעילות במפגש הראשון 
 של צוות ההיגוי.

כלל עבודה משותפת על חלומות שיש לנו לגבי בית הספר, העלאת רעיונות על הכתב בנקודות המפגש השני 
 "שרטוט" כפי שאנו רואים את בית הספר העתידי.-ובאמצעות ציור

כלל התבוננות נוספת בתוצרים מהמפגש השני והתכנסות להסכמות רחבות וכלליות מאוד של המפגש השלישי 
 דברים שעלו ואותם היינו רוצים לקיים בעתיד.

כחלק מהרצון לשקף את ציפיות הקהילה בתהליך, מתוכנן מפגש חשיפה במסגרתו יוצגו התוכניות הכלליות ותינתן 
 לכם האפשרות להעלות רעיונות ולהוסיף נקודות מחשבה נוספות שיעברו לוועדת ההיגוי. 

 פרטי המפגש יפורסמו ב"מקומי" בתחילת ספטמבר.

 מפורטים בזאת חברי צוות היגוי הכולל את: 
רותם אלטמן, מהנדסת  -יאיר ילובסקי, מנהלת תחום בתי ספר  -. נציגי המועצה: מנהל אגף החינוך של המועצה 0

 רוני בן נון. -המועצה 

 דקלה פרץ, נועה בר חושן, כרמל בן דוד. -. נציגי ביה"ס אפיקי ירדן: מנהלת בית הספר 8

 . נציג הנהגת ההורים: ישי קופילבסקי.1

 יפעת גונן. -רוני מילר, דגניה ב'  -דור עתיר, בית זרע  -. נציגי הקיבוצים: אפיקים 9

 תודה, 
 דור עתיר
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 שלחםתכר טתא'ת-בשעירתבר תטספיתתרםחבאתםנכנסר

 ביכ תטטחירם
 ילדינו היקרים

 ריח שנה חדשה נישא באוויר,
 מביא עימו, הבטחות חדשות, המון חששות,

 ובעיקר פרפרי בטן מלאים בהתרגשות.
 

 בעלייה לכיתה א', נפתח תמיד עולם חדש,
 המביא עימו, תקוות חדשות, חלומות רעננים 

 והמון רצון טוב.
 אי אפשר, שלא להתרגש ולפעמים קצת לדמוע, 

 מהרגע הזה, של התיק החדש, הקלמר המלא ציוד נוצץ ומחודד
 והעיניים הבורקות, המצפות, חוקרות כל מראה חדש.

 הרגע הקסום, שקורה רק פעם אחת ואח"כ רק נזכרים בו, 
 כששומעים שיר של עלי מוהר.

 רגע שמסמן את בוא העצמאות האישית, את סיום עידן הינקות,
 הרגע בו כולנו אוהבים את בית הספר וכ"כ צמאים לדעת.

 

 מאחלת לכם, שהסקרנות תמיד תישאר, יחד עם הרצון לחקור, להעמיק, 
 להטיל ספק ולגלות עולמות חדשים ומופלאים.

 שכל אחד מכם, ישמור על דרכו וייחודו.
 תשמרו על חברויות טובות ותכירו עוד חברים טובים רבים.

 שתלמדו, תחוו, תגדלו ותפרחו.
 שתדעו לקום ולנסות שוב, לאחר כישלון או נפילה.

 שדרככם תמיד תהיה מוארת.
 שלא תפחדו לשאול, לבקש עזרה כשצריך.

 ותמיד תבואו אלינו לעוד חיבוק, נשיקה, עידוד ליתר בטחון.
 אוהבים ומתרגשים.

 

 בהצלחה לכם, בהצלחה לנו,
 בהצלחה לך, איתי שלי, 

 אוהבת, אמא.

 עטר בזמן, אמא של איתי, בשם כל הורי כיתה א

 בנם של חמוטל )ליבוביץ'( וחגי אימרי אבקסיס

 בנם של עטר ודרור איתי בזמן

 בנם של כרמית והרן אדיר ברונטמן

 בתם של גל )וייס( ונדב  אמה ינאי

 בנם של רינת ויותם ניצן לוי

 בנם של כנרת וגיל גיא לוכטר

 בתם של שירן ושון איירין לרקין

 בתם של ליאת ואופיר לינוי נתיב

 בנם של דנה )מרום( וגל נבו קוחטה

 בנם של דנה )מרום( וגל עומרי קוחטה

 בתם של עופר ואמיר תמרי רומנו

 בנם של ליאורה ונטע עידו שמעוני

 בתם של סיוון וויקטור אור תמים
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 מי ףתבר תטהבע
 נקודות ציון כפי שנמסרו בעלוני אפיקים:

 על יד בית הספר מתחילים בבניית "בית הטבע". - 0690
בית הטבע. שמואל לולב  –השנה התווסף נכס לבית הספר  - 0698

 משקיע בו ממלוא יוזמתו.
בית הטבע נמסר ע"י שמואל לולב לאחריותו של איזי  - 0699

 מרימסקי.
 

"על בניית חדר ללימודי טבע בבית הספר הוחלט בוועדה הכלכלית 
לפני כשנתיים. לאחר בירורים הסתכמה התוכנית של בנין בית 

מקלט )היחידי מעבר לתעלה מערבה(, אשר יכלול -נפרד בעל מרתף
מעט לטבע -מעבדה וחדר לימודים, חדר הכנה קטן ומחסן חומרים, מכשירים ואוספים. הבית צריך לשמש מרכז

 ניסיוני.-חיים, תחנה מטאורולוגית וגן בוטני-וידיעת המולדת; סביבו יתרכזו סככה לגידול בעלי
המעבדה תשמש מקום ללימודים גם למקצועות קרובים )גיאוגרפיה וכו'( ליחידות לימודיות הדורשות הסתכלות 

עזר חזותיים, בה יותקן מכשיר הקולנוע של בית הספר, אשר נרכש בעזרת אגף החינוך והנמצא -באוספים ואמצעי
זמנית בשימושה של ועדת התרבות. המעבדה תאפשר לבסס את לימודי הטבע בביה"ס על עבודה עצמית והסתכלות 

 הרבה יותר מאשר בתנאים הקיימים כיום.
בבית הספר הונחו בינתיים יסודות לאוספים זיאולוגיים, בוטניים, מינרלוגיים, ארכיאולוגיים וכד' אשר יוכלו 

 0900שמואל לולב. לשמש חומר לתערוכות ואף למוזיאון לימודי קבוע ליד ביה"ס."  
 

לאחרונה אנחנו עדים לפעילות ערה במרתף בית הטבע, כל הציוד הוצא ופונה במכולת בניין גדולה, פעילות שעוררה 
סקרנות ושאלות. לכן חשוב לדווח לציבור כי עקב גידול במספר התלמידים באפיקי ירדן, כיתת המחשבים הופכת 

 לכיתת לימוד מן המניין ומרתף בית הטבע מוסב בימים אלו, מכספי המועצה, לכיתת המחשבים של אפיקי ירדן.

בארכיון אפיקים לא מצאתי חומר מרוכז ומסודר על בית הטבע שלנו, ובבית הספר לא נשמרו חומרים ומסמכים 
תיעודיים. את מעט המידע מצאתי בתיקים האישיים של שמואל לולב ז"ל, איזי מרימסקי יבדל"א ובעלוני 

 אפיקים. יעל גלסמן השלימה לי את המידע על בית הטבע כיום.
 

 מניה רוט מלמדת מוזיקה במרתף בית הטבע

 איזי ותלמידים

 שמואל לולב
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פרופ׳ מרים בלמקר מאוניברסיטת טולסה ביקרו במרתף בית הטבע, בליווי אלון מרימסקי,  8180בדצמבר 
אוצרת התקופות הפרהיסטוריות  -חוקרת ומנהלת פרויקט החפירות באתר עובדייה, נטליה גובנקו  -אוקלהומה 

 ארכיאולוג נפה מחוז גליל תחתון ועמקים בראשות העתיקות. -בראשות העתיקות ויואב צור 
עם ברכת הדרך שקיבלו מאיזי מרימסקי השלושה פתחו ארונות, מגירות, קופסאות ומיכלים, שבתוכם נאספו 

מוצגים ותגליות ארכיאולוגיות, זאולוגיות, פרהיסטוריות ועוד. עם הזמן, לאחר שאיזי הפסיק לטפל באוספים, 
 המקום נזנח והמוצגים הנדירים עמדו בשיממונם ובתנאים לא נאותים.

 לאחר חפירות, חיטוטים והתפעלויות, הועמסו מוצגים נבחרים שנלקחו לרישום וקטלוג ברשות העתיקות.
 

הגיעה משלחת ממוזיאון הטבע בתל אביב, בראשותו של ד"ר עמוס בלמקר מהצוות המדעי של  8181במרץ 
המוזיאון )כן, אחיה של פרופ' מרים בלמקר( ולאחר שעברו על הפריטים הרבים, הם לקחו איתם מאוספי בית 

 הטבע שנוצרו ע"י שמואל לולב ואיזי מרימסקי:
 מומחה לחרקים מדגניה א׳, יעקב פלמוני(. -אונטולוגיה )עופות(, חרקים )בשיתוף עם בית גורדון -שמואל 

מורה  של איזי בתיכון  -פרופ' אדם  -אוח ונשר, דגים )בשיתוף עם אוניברסיטת ירושלים, מחלקת הדגים -איזי 
 ובאוניברסיטה(.

 האוספים יישמרו ויקוטלגו בארכיון מוזיאון הטבע של תל אביב.
 

ח' עם המורה יעל גלסמן. מי שיגיע ויכנס לבית הטבע, ירגיש לרגע כמו במנהרת -כיום בבית הטבע לומדות כיתות ו'
הזמן... כאילו השנים עצרו מלכת, המראות והריחות לא השתנו. הפוחלצים עדיין מוצגים שם, הנחשים נלקחו כבר 

מזמן באופן מסודר ע"י רשות הטבע מכיוון שכיום אסור להחזיק חיות בר בשבי, ושיטות לימוד רבות וחווייתיות 
 שהיו מונהגות בעבר מוגבלות ע"י משרד החינוך מטעמי בטיחות וזהירות. שיעורי הטבע שינו את שמם ל"מדעים".

 

נותר לנו להתרפק על הזיכרונות וגם קצת להצטער על שלא השכלנו, כקיבוץ עם עבר והיסטוריה עשירים, לשמור 
כעדות לבית ששימש קצת כמו "האח הקטן" של בית גורדון שבדגניה א' ושהעניק  -על הפנינה הנדירה הזאת 

 לרבים מאיתנו את ההיכרות עם הטבע הקרוב בדרכי למידה חווייתיות ומיוחדות...
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 ירארחןתעםתשלחמר תיז'בסקרת
שנות עבודה בבית ירח ויצאה לפנסיה. שוחחתי  91שלומית סיימה 

 עמה.

איך דמיינת את תקופת הפנסיה שהלכה והתקרבה מרחק של 
 ימים אחדים?

דמיינתי לעצמי ימים שמחים עם תחושת חופש, הקץ לצלצול בית 
הספר שיכתיב לי את החיים, ואפשרות לקום מתי שרוצים. כל כך 
רציתי כבר לצאת לפנסיה. הייתה לי עבודת ראש עם עבודת בטן. 

דמיינתי שיהיו לי ימים שאהיה לעצמי וזה שימח אותי, עם כל 
אהבתי לעבודה. ברגע שסיימתי ללמד היסטוריה, עברתי לעבוד 

בספריית ביה"ס ושם הייתי יותר נינוחה, ופחות מחויבת לחובות המוטלות על מורים בפועל. במקום שאני ארוץ 
 אחרי התלמידים, הם רצו אחריי.

 כאשר הגעת לפנסיה, הגעת בשמחה, עייפה, סקרנית, בתחושת הקלה?
הגעתי לפנסיה בתחושת שמחה כי סיימתי בדרך הכי טובה שיכולה להיות. ולראיה, אלבום יפהפה ומרשים שקבלתי 

 מחבריי עם יציאתי לפנסיה.
שנות עבודה עם צוות של מורים ועובדים שמאד אהבתי והם כנראה אהבו והעריכו  90האלבום מביא לידי ביטוי 

 אותי, כי הם כתבו לי דברים כל כך חמים ומרגשים לאלבום הסיום.
בספטמבר אני יכולה לעלות על מטוס לוילנה בלי לבקש אישור משום מנהל  1-הגעתי גם בתחושת הקלה, כי ב

 ומשום מפקח.

 שנים היית מורה וספרנית והנה קמים בבוקר ואין ילדים ואין סביבה צעירה הומה. מה זה עושה? 
אין ספק שזה נותן תחושת געגוע, אבל בעיקר לאנשים שעבדתי איתם. תחושת שייכות למקום. מפעם לפעם אני 

 נוסעת לבית ירח ומשחזרת פגישות חברים שהיו לי נעימות מאוד.
אני גם אתגעגע לסביבה הצעירה שמציפה את הדשאים בבית ירח, לצעקות שלהם, לחיוכים שלהם וגם לווכחנות 

 שלהם.

 במבט לאחור, מה תיקחי איתך משנות ההוראה והעבודה כספרנית בבית ירח?
אהבתי להוראת ההיסטוריה תישאר איתי תמיד. היסטוריה הוא לדעתי המקצוע הכי מעניין בעולם, והלוואי וכל 

ילדי ישראל היו הולכים ללמוד היסטוריה והוראתה. אין תחושת סיפוק גדולה יותר מלהביא ילד ללמוד ולהצליח, 
ובעיקר להתיידד עם החומר הלימודי, שמבחינתי הוא הכי משמעותי בעולם. בספרנות מימשתי את אהבתי הגדולה 

לספרים, אבל דווקא מתוך אהבה זו אקח את תחושת הכישלון שלא הצלחתי להביא את התלמידים להתמיד 
באהבת הקריאה שהייתה נחלתם בבית הספר היסודי. הם מגיעים לתיכון ופשוט מפסיקים לקרוא. אני מתנחמת 

 בכך שבצבא הם הרבה פעמים חוזרים לקרוא ספרים.

 פרישה לגמלאות אינה מכת ברק שמגיעה פתאום. האם עשית לקראתה הכנה כלשהי?
אכן התכוננתי. ראשית לקחתי קורס של המועצה האזורית עמק הירדן שמכין לקראת הפרישה. בקורס קיבלתי 

כלים מאוד חשובים להתנהלות במעבר לפנסיה, כמו למשל: הכנה נפשית לקראת המעבר, השפעת הפרישה על 
                   הזוגיות, וגם, הושם דגש על אופציות שונות של התנדבות. אני מאוד ממליצה לאלה שחוששים.                                            

כמו כן השתלמתי בקורס הנקרא: "תיעוד בע"פ", ואני 
מתכוננת לעסוק בזה בארכיון שלנו. מעבר לכך הייתה לי 
תמיד מחשבה רציונלית שעלינו הגמלאים לצאת לפנסיה, 

בעיקר בהוראה, כדי לאפשר ולהקל על השתלבות 
הצעירים בהוראה. אני בטוחה שהם יעשו את תפקידם לא 

 פחות טוב ממני ומחבריי.

עם מבט לאחור, לאחר הרבה שנים, מה את יכולה לומר 
על הנוער של היום, עימו נפגשת, לבין הנוער משנותייך 

 המוקדמות בהוראה?
אני חושבת שבסוף מדובר באותו נוער, שעבר בבית ירח 

תמיד קורצו מאותו  09-במהלך כל השנים, כי כל בני ה
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 קחיסתמעחיבח תקטרל ר 
במסגרת קורס מעורבות קהילתית. דיווח מפורט על  89-99סדרת מפגשים לקבוצת צעירים בגילאי  לאחרונה נערכה

 כך יימסר בעלון הבא על ידי איה קורץ ברונטמן. ובינתיים שתי יוזמות שהן תוצר של הקורס:

 ורדחשתמסחי ת-איחו תשלרשרתבעיבת
 במסגרת קורס "מעורבות קהילתית" נחשפנו לקהילה שלנו ממגוון היבטים.

לאורך כל המפגשים למדנו, היכרנו ונחשפנו לקיבוץ לאורך שנותיו ונפגשנו עם אנשים בתפקידים שונים בתנועה 
 הקיבוצית, באפיקים ועוד.

דורים ומסורות שהיו ואינם. מתוך כך עלה בי הרצון להחזיר את -לאורך הקורס עלו בי געגועים רבים למפגשים רב
 ארוחות הערב בימי שלישי. 

הימים השתנו וכך גם האתגרים, ראיתי כמה הקהילה עוזרת במציאת פתרונות יצירתיים ולא מוותרת על הרעיון 
 שהעליתי.

מטרות רבות ליוו אותי בתהליך של החזרת ארוחות הערב, והן: יצירת מפגש רב דורי, ללמד את ילדינו את ערך 
 ההתנדבות, תרומה לקהילה, תורנויות ועבודת צוות. 

ארוחות הערב תלויות על מערך ההתנדבות ולכן לפני כל ארוחה אני שולחת 
 טבלה של הרשמה.

מאחלת לנו שנמשיך ליצור לנו מקומות למפגש, התנדבות פעילה ולשמור על 
 היש שלנו.

 שני ניר פלג

 מעיפלרםתלמרץתפהל
 במסגרת קורס המעורבות החברתית מימשנו רעיונות למיזמים בקיבוץ.  
אני בחרתי ליזום מערפלים במיץ פטל. בסיוע של אורית דומוביץ )תכנון 

 ונראות החצר( היוזמה יצאה לפועל. 
 שהם ברונטמן ואורי הירשפלד עזרו בהתקנה. 

מידי יום אחה"צ המערפלים עובדים ומנעימים להורים ולילדים את השהייה 
 במתקני מיץ פטל בקיץ החם.

 בועז טסלר

חומר. מאפייני הגיל  נשארו אותו דבר. מה שהשתנה זה הפער ביני לבינם, שהלך וגדל כל שנה והאתגר היה 
להסתדר איתם. מכיוון שאני מחשיבה את עצמי כבעלת ראש צעיר )למשל בהתעניינותי בספורט, באהבתי למחשב(, 

שנה,  91-יכולתי להם ואהבתי אותם, ולכן תמיד קיבלתי מהם יחס של כבוד. במהלך ה -וחצופה לא פחות מהם 
בנים להורים שהיו אף הם תלמידיי ומכאן נובעת אצלי תחושה של המשכיות, והדור, בשוני קטן  -לימדתי ילדים 

 כזה או אחר, הוא בסוף בעל אותם מאפיינים, כאז כן היום. 

מין חשבון נפש. האם גם את יכולה  -כשאדם מסיים פרק זמן במילוי תפקיד, לפעמים הוא סוקר את הישגיו 
 לציין לעצמך הישג, אחד מתוך אולי רבים אחרים?

במהלך העבודה יצא לי לא פעם ל"הציל" ילדים. תלמידים שעברו משבר, תלמידים שהייתה תחושה שהם בדרך 
ללא מוצא, תלמידים שעמדו בפני שוקת שבורה, היו באים ללמוד איתי בספריה. הרגשתי שהתנאים מאפשרים לי 

להושיט להם יד ולהביא אותם לחוף מבטחים. זה לא היה מתוקף תפקיד שהוטל עלי, אלא מיוזמה פרטית שלי. עד 
 היום אני שומרת על קשר עם רבים מהם,  ואין סיפוק גדול מכך.

 ומה בסיכום?
אני מסכמת את ארבעים שנותיי בבית ירח בתחושת גאווה, סיפוק ואהבה גדולה כלפי כל אותם תלמידים שעברו 

 דרכי ומבקשת סליחה מכל אותם אלה שלא הצליח לי איתם ושאולי נפגעו ממני.
 

 שמעה וסכמה עפרה בורנצוייג
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 הקסתטחקיטתלצברקטתאיראבת
בבית בנדל טקס הוקרה לצביקה אריאב, על  06.2במסגרת ליגת הקיץ בכדורסל של עמק הירדן, נערך ביום שבת 

 פועלו ותרומתו רבת השנים לפיתוח וקידום ענף הכדורסל בעמק הירדן ובאפיקים.
 אלו הדברים שהוקראו בטקס:

 
 צביקה

שנה, בצבא הכרת את תמר אשתך בת אפיקים,  11עלית לארץ כנער, לבדך! לאחר מלחמת העולם השנייה. לפני 
 ומאז אתה איתנו.

 באפיקים עבדת בפלחה, ושנים ארוכות במוסך.

 לעולם הכדורסל נכנסת בעקבות ילדיך, אמיר ונוקי ששיחקו בהפועל אפיקים.
היית רכז הכדורסל באפיקים שנים רבות והפכת את הקיבוץ לאימפריית כדורסל עם קבוצות ילדים וילדות, נערים 

 ונערות וכמובן בוגרים.
נבחרת לרכז את הכדורסל בעמק, ושוב בהצלחה עצומה. הבאת מאמנים מקצועיים שהעבירו את שרביט האימון 

 מדור לדור. הנהגת מחנות קיץ למאמנים בכדורסל, ואירועים משולבים עם ענפי ספורט אחרים בעמק. 
שנות הנהגתך התפרסם עמק הירדן בכל הארץ כחממת כדורסל שכללה קבוצות מכל הגילאים, כשקבוצת  08-ב

 הבנות זוכה באליפות ובגביע המדינה.
נבחרת כחבר באיגוד הכדורסל הישראלי, כשבמסגרת זו ליווית קבוצות לחו"ל, וארגנת אירוח למופת לקבוצות 

 כדורסל שהגיעו מחו"ל. 

 כל זאת בהתמדה, מקצועיות ואהבה לכדורסל.
 צביקה, רצינו להגיד לך תודה! 

 הכדורסל באפיקים ובעמק מצדיע לך.

 טשלמ תובירםתלחחעד תברקחי תת-קחלתקחיאת
בעקבות סיום תפקידם של מספר חברים מהוועדה אנו נדרשים לקיים הליך 

בחירות והשלמת חברים. חברים המעוניינים להצטרף לוועדת ביקורת יעבירו 
  בבוקר. 01:11בשעה  1.9.61עד ליום ראשון את שמם למזכירות 

ניתן גם להעביר מייל עם פרטי החברה או החבר הנרשמים לכתובת: 
mazkirut@afikim-k.co.il 

mailto:Mazkirut@afikim-k.co.il
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 ל:"השתחררו מצה
 תום פלס, גפן בן יצחק, שיר גולדברג, עמית פודולסקי

 

 מתגייסת:
 אורי נער

 

 יצאו לשנת שירות:
ל, 'תלם כץ, ענבר אסם, עברי גרה, יונתן מאור, בר מרימסקי, נבות מנצ

 יובל פלד, רן פינסקי, גדי כוטל, נתנאל גלושקו )עתודה(
 

 ראו כולכם הצלחה בדרככם החדשה, שמרו על עצמכם!
 באהבה, קשר חם.

 נרצןתמביכ תא תמסררמרתר"ב
 דליתים יקרים 

 -כחבורה שלמה להגדיר אותכם זאת תעלומה. אתם הצלחתם ללמד אותי מה היא כוחה של כיתה 
 אז ממש לא "שמים" ואז מגיעים האיומים... -כשרוצים משהו לרוב משיגים, מהצד השני, כשלא רוצים 

 בהחלט היו עליות ומורדות , אבל עכשיו כשאתם הולכים, בבטן יש גם לי פרפרים.
 עם מי אני אתווכח, למי אני אעיר, את מי אני אחבק? כי בעצם אצלי אין לכם תחליף.

 קמים, עוזרים, תורמים ובעיקר בוגרים. -נהניתי ממכם מאוד במסע י"ב, ששם ראיתי את כוחכם האמיתי
 הרגשתי גאווה גדולה שאתם גם קצת שלי.

 ועכשיו אני לא יכולה בלי קלישאות בחמשירים... 
 רגע לפני סיום

 רגע לפני שאומרים שלום
  –פתאום מבינים שאולי 

 רוצים להישאר עוד קצת ילדים
 כן זהו הרגע, שבו מסתיימת תקופה

 ומתחילה אחרת שונה.
 רגע לפני התפצלות שבילים

 אלו ההולכים ימינה ואת אלו המשמילים
 זה לעיתים להתרחק ולהרחיק נדוד

 ולעיתים שוב להצטלב, להיפגש ועוד.
 -עכשיו בעצם אתם חוזרים שוב להתחלה 

 עצב, הקלה, צחוק וגם דמעות. –יש מלא תחושות שונות 
 בפתח מחכים חיבורים חדשים שיגיעו בהמון סוגים שונים.

 ואם לרגע חשבתם שממני אתם נפטרים, אז אתם טועים, נמשיך להיפגש בדרכים ולא תצליחו לשכוח את קולי, 
 כי אני אחראית גם עליכם כחיילים... 

 מאחלת לכם המון בהצלחה בדרככם החדשה,
 תמיד תזכרו מאין באתם ואיפה תמיד תהיו רצויים!!

 וכמו שאני אומרת תמיד: אפיקים זה הבית ואני כבר מחכה לראותכם חזרה על השבילים.
 אוהבת, ניצן
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 מזל טוב 

 לאבנר ברניב

 להולדת הנין הראשון רום

 נכד לעמית ואמיר

 ברכות לכל המשפחה!

 מזל טוב 

 לאורלי אולמן

 להולדת הנכדה אן

 בת לנילי ואוריאל

 ברכות לכל המשפחה!

 מזל טוב 

 לאבי צחורי, לליז צחורי

 להולדת הנכד הראשון גור

 בן לנערן ועמרי

 ברכות לכל המשפחה!

 ברוכים הבאים!
 שלוש משפחות שהתקבלו לחברות 

 מגיעות בימים אלו לגור איתנו באפיקים, 
 רגע לפני המעבר לשכונת גן בית:

 וילדיהם אורי, תמר ועמרינעה ומתן ציטרום 

 וילדיהם לני וניביחן )פרידמן( וגיל נייבורג 

 וילדיהם יותם ועומריספיר ודורון פינסקי 
 

 קליטה נעימה ומוצלחת!


